
Protokół Nr 20/12 
z posiedzenia komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu 

dnia 28 listopada 2012 r. 
odbytego w sali konferencyjnej  siedziby urzędu 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 90

Zamknięcie posiedzenia komisji godz. 13 00

Posiedzenie komisji  otworzył   Przewodniczący Komisji  Hubert  Lis  ,  który powitał  wszystkich 
obecnych na posiedzeniu 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji  zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do 
protokołu  oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz  i  Zastępca Wójta Jerzy Makowski oraz 
Skarbnik Gminy Wiesława Łoch.
W posiedzeniu uczestniczył  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal i  Wiceprzewodniczący 
Rady Bogdan Grabski .
Ponadto w części  posiedzeniu udział wzięła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i 
Rolnictwa  Pani Dorota Mazur. 
Na podstawie listy obecności przewodniczący  komisji stwierdził quorum , przy którym komisja 
mogła obradować i podejmować  prawomocne decyzje i opinie.
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni  pisemnie, otrzymując materiały 
w tym projekty uchwał i pozostałe  dokumenty. 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła jednogłośnie w brzmieniu jak niżej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada  2012 r. 
4.Analiza realizacji budżetu gmininy za 9 m-cy 2012 r.
   Opinia komisji 
5.Informacja o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg, oraz przygotowania do zimy
   Opinia komisji na sesję 
6.Dyskusja nad projektem budżetu gminy na 2013 rok 
7.Opracowanie planu pracy komisji na 2013 rok 
  Materiały przedkłada Przewodniczący Komisji na sesji  
8.Sprawy różne 
9.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1
Jak wyżej. 
Ad.2
Protokół Nr 19/12 z poprzedniego posiedzenia komisji tj.  dnia 22 października   2012 r. został 
przyjęty jednogłośnie bez odczytywania.
Ad.3
Przewodniczący komisji odczytał niżej wymienione projekty uchwał, komisje je przeanalizowała, 
wysłuchała uzasadnień , wyjaśnień na zadawane pytania i zaopiniowała jak niżej:
W pierwszej  kolejności  komisja  omówiła  projekty  uchwał  dotyczące  nowych  zasad  wywozu 
odpadów komunalnych tj. od  1 lipca 2013 r. 
Pani Dorota Mazur poinformowała o zmianie przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w  gminach  i  innych  przepisach,  które  nakładają  na  gminy  obowiązek  wywozu  odpadów, 
powiedziała m.in. ,iż gmina złożyła akces przystąpienia do związku ,powiedziała o opinii sanepidu 
odnośnie regulaminu tj. częstotliwości wywozu  i terminie  publikacji uchwał. 
- projekt uchwały Nr XXII/204/12  w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i  porządku na 
terenie Gminy Stargard Szczeciński 
Komisja zapoznała się z regulaminem.
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Pani Dorota Mazur poinformowała ,że jest propozycja Nadzoru Wojewody o wykreślenie z projektu 
regulaminu w § 5 ust.1 pkt 3 o brzmieniu: „naprawy pojazdów samochodowych niestwarzających 
uciążliwości dla właścicieli sąsiednich nieruchomości „     
Komisja 5 głosami „za „ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
 - projekt uchwały Nr XXII/205/12 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami   komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 
Radna Sylwia Więcek powiedziała ,że jest bardzo duży wzrost ceny na co nie będzie stać naszych 
polskich rodzin , iż obecna metoda wywozu odpadów dobrze funkcjonuje .  
Wójt  Gminy – poinformował ,że po wystąpieniu Gryfina  ze Związku  zmieniła  się  stawka za 
zbieranie odpadów w sposób  selektywny z 10 zł na 9 zł i odbieranie odpadów komunalnych bez 
segregacji  z  13 zł na 15 zł.
Przewodniczący rady m.in. powiedział , że założenia ustawodawcy są dobre , bo nie będzie śmieci i 
będzie się opłacało je segregować, dalej przewodniczący powiedział ,że są pewne rozwiązania ale 
nie  ma  informacji  wśród  mieszkańców  ,  należy  również  sporządzić  symulację  kosztów  w 
przypadku gdyby gmina sama organizowała wywóz i zakończył wypowiedź, iż rada zdecyduje czy 
sami czy wstąpimy do Związku . 
Kolejno  Pani  Dorota  Mazur  przedstawiła  symulację  kosztów  wyliczoną  dla  gminy   według 
programu w przeliczeniu na osobę i gospodarstwo .
W trakcie dyskusji mówiono ,że przedstawione liczby należy zweryfikować , wójt powiedział o 
wysokości  składki  jaką  gmina  płaciłaby  w  przypadku  przystąpienia  do  Związku  tj.  1  zł  od 
mieszkańca,   co  będzie  wykonywał  Związek  realizując  te  zadanie  ,  radna  Sylwia  Więcek 
powiedziała ,że Związek będzie miał zysk i czy nie lepiej , aby to była gmina, dyskutowano  na 
temat pojemników  czy  trzeba będzie  kupić czy np. będzie można wydzierżawić.
Po zakończeniu dyskusji komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały przy 2 
głosach „ wstrzymujących się „ ,      
- projekt uchwały Nr XIII/206/12  w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  –  komisja  5  głosami  „za”  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały  
- projekt uchwały Nr XXII/207/12  w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami  komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
Po przeanalizowaniu wzoru karty  deklaracji,  komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały . 
-  projekt   uchwały  Nr  XXII/208/12  w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości  i 
zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi   
Komisja projekt uchwały zaopiniowała 5 głosami „za” .
Przewodniczący rady zwrócił  uwagę  ,że należałoby przeprowadzić  spotkania z mieszkańcami i 
poinformować o nowym systemie gospodarowania odpadami .
- projekt uchwały Nr XXII/194/12  w sprawie obniżenia ceny skupu 1 dt żyta do celów wymiaru 
podatku  rolnego
Wójt Gminy – przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały i przypomniał ,że na temat ceny 
była już dyskusja i dodał, że w trudnych przypadkach będzie stosował umorzenia . Zapoznał wójt 
członków komisji z opinią Izb Rolniczych i powiedział dlaczego proponuje cenę 60  zł od 1dt żyta .
Dodatkowo została przedstawiona informacja zawierająca dane od roku 2003 tj. podana cena skupu 
żyta i ustalona cena przez radę do wymiaru podatku rolnego. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy  3 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 
głosie „wstrzymującym się„ 
-  projekt   uchwały  Nr  XXII/195/12   w  sprawie  nabycia  przez  Gminę  Stargard  Szczeciński 
nieruchomości gruntowej – komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała , 
- projekt uchwały Nr XXII/196/12 w sprawie zamiany nieruchomości dla potrzeb realizacji celów 
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publicznych  - komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała,
- projekt  uchwały Nr XXII/197/12  w sprawie utworzenia straży gminnej
Komisja po zapoznaniu się z uzasadnieniem i krótkiej dyskusji uwag do projektu nie zgłosiła i i 5 
głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,   
-  projekt   uchwały Nr XXII/198/12 w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i 
Rozwiązywani Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok
Wójt  Gminy poinformował,  iż  proponuje  obniżenie  w § 11 wynagrodzenia przewodniczącemu 
komisji z 480 zł do 350 zł i sekretarzowi komisji z 325 zł do 250 zł.
Komisja  5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniając zaproponowaną 
zmianę stawek przez wójta . 
- projekt uchwały Nr XXII/199/12 w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających  powyżej 4,5 % alkoholu ( z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza 
miejscem     sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Stargard Szczeciński – komisja 5 głosami „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,
- projekt  uchwały Nr XXII/200/12  w sprawie zwołania zebrania wiejskiego- komisja 5 głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt  uchwały Nr XXII/201/12  w sprawie ustalenia rodzajów świadczeń przeznaczonych w 
ramach  pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznania 
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
- projekt  uchwały Nr XXII/202/12  w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej  
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i wyjaśniła dlaczego jest  ten projekt i powiedziała o 
pismach Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie i o uchyleniu uchwał z poprzedniej sesji i z 
jakiej przyczyny. 
Komisja uwag nie wniosła i 5 głosami ”za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
-projekt uchwały Nr XXII/203/12 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała .  
- projekt uchwały Nr XXII/209/12  w sprawie udzielenia pomocy finansowej innym jednostkom 
samorządu terytorialnego 
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że na poprzednich komisjach była informacja o zmianie w nazwie 
tytułu  uchwały  na  „w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej„,  ale  po  uzgodnieniach  z  miastem 
wyjaśniony ostateczny zapis.
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Ad.4
Komisja przeanalizowała wspólnie ze skarbnik gminy informację z wykonania budżetu gminy za 9 
m-cy 2012 r., w trakcie dyskusji zostały wyjaśnione pytania czy uwagi zgłaszane przez radnych. 
Komisja jednogłośnie przyjęła informację z wykonania budżetu gminy za 9 m-cy 2012 r. 
Ad.5
Przewodniczący rady w tym punkcie wrócił do sprawy wywozu nieczystości i m.in. przypomniał, 
aby sporządzić finansową symulację biorąc pod uwagę to ,że gmina sama zajmuje się wywozem  i 
dodał, że  należałoby przeprowadzić zebrania informacyjne na wsiach i  dodatkowa sesja na 14 
grudnia 2012 r.
Wójt Gminy – odpowiedział ,że na sesję piątkową zostanie przygotowana symulacja.
Komisja przystąpiła do analizy informacji o wykonaniu zadań w zakresie budowy, przebudowy i 
naprawy dróg oraz przygotowania do zimy. 
Radny  Mateusz  Jarosz  poruszył  temat  związany  z  usługą  odśnieżania  dróg  gminnych  przez 
wyłonionych wykonawców , a mianowicie podczas wykonywania usługi odśnieżania  tam gdzie 
jest   odcinek drogi  należącym do powiatu  wykonawca podnosi  pług i  tutaj  zdaniem radnego 
należałoby się domówić z powiatem, aby płacili za takie odcinki swoich dróg.
Wójt Gminy -  poinformował jak wyglądał przetarg na wyłonienie wykonawców, bo odbyły się dwa 
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przetargi i dlaczego nie doszły do skutku, a ostatecznie zostali wybrani wykonawcy w negocjacjach 
indywidualnych . Odpowiadając na pytanie radnego wójt wyjaśnił ,że co do tych odcinków dogadać 
się można , ale jest problem z finansowaniem tej usługi.
Przewodniczący komisji po zakończeniu dyskusji podał przyjętą przez komisję opinię w brzmieniu 
jak niżej : 
Komisja  Gospodarki  Mienia  Komunalnego i  Budżetu  dokonała  analizy dotyczącej   wykonania 
zadań w zakresie budowy, przebudowy i naprawy dróg oraz z przygotowania do okresu zimowego 
2012/2013 .Komisja po przeprowadzeniu dyskusji – informację przyjęła . 
Ad.6
Skarbnik  Gminy  Wiesława  Łoch  omówiła  pokrótce  projekt  budżetu  gminy  na  rok  2013 
przedstawiła  wysokość   planowanych  dochodów  i  planowanych    wydatków,  powiedziała  o 
planowanych rozchodach budżetu gminy m.in. spłat kredytów bankowych.
Komisja ostateczną opinię przedstawi na następnym posiedzeniu.
Ad.7
Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy komisji na rok 2013 .
Komisja uwag nie wniosła , a tym samym go przyjęła.
Plan pracy komisji  stanowi załącznik do protokołu ,  a  przewodniczący przedstawi  plan pracy 
podczas obrad najbliższej sesji . 
Ad.89
 Radny Jarosz Mateusz – zapytał się co dzieje się w sprawie „ Solarów „ .
Wójt Gminy wyjaśnił ,że został złożony wniosek i cała procedura trwa .
Kolejno radny Mateusz Jarosz poinformował o tym, że przy  progu zwalniającym w Strachocinie na 
drodze powiatowej  kierowcy omijają   próg i  w ten sposób  wyjeździli  pobocze. Druga sprawa 
poruszona przez radnego dotyczyła tego ,że sołectwo w ramach funduszu sołeckiego zaplanowało 
na 2013 r. 10 tys zł na zadanie  – kontynuacja założenia dodatkowych punktów świetlnych  -  a  w 
projekcie budżetu  na 2013 nie ma pozostałych środków, które jak powiedział radny wójt obiecał 
sołtysowi wsi i dodał ,że nie ma też ujętej przepompowni.
Wójt Gminy wyjaśnił ,że sprawa przepompowni została uzgodniona z wnioskodawcami i dalej wójt 
poinformował ,co w projekcie budżetu planowane jest z inwestycji i zaznaczył,że wiele zadań nie 
znalazło się w projekcie budżetu z uwagi na brak środków.
Ad.9
Wobec  wyczerpania  porządku  posiedzenia  Przewodniczący  Komisji  Lis  Hubert   podziękował 
wszystkim  za udział i zamknął posiedzenie komisji.

Protokołowała :                                                                                      Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                                             Hubert Lis 
Data sporządzenia :                                                                                Data podpisania : 
2012.11.28                                                                                              2012. ….................

  


